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Adéla Ondřejová mistryní České republiky v běhu na 60 m překážek

Časem 8,26 sekundy nejen získala titul mistryně
republiky, ale také vyrovnala 41 let starý juniorský
národní rekord. Navíc se tímto výkonem v aktuálních
evropských tabulkách dělí o 2. místo!

Adéla závodí za atletický oddíl AC Sportguides Rožnov

pod Radhoštěm a svým výkonem potvrdila, že patří mezi
nejtalentovanější překážkářky v České republice.

K tomuto mimořádnému výsledku jí srdečně
gratulujeme a přejeme mnoho dalších úspěchů
na atletické dráze!

Pavel Drda, starosta

Obrovského sportovního úspěchu dosáhla Adéla Ondřejová, obyvatelka naší obce, která na Halovém
mistrovství České republiky dorostenců a juniorů v Ostravě zvítězila v běhu na 60 metrů překážek
v kategorii juniorek do 19 let.
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Vážení spoluobčané,
v prosincovém vydání zpravodaje jste byli informováni
o převodu splaškové kanalizace, kterou vlastnil
Dobrovolný svazek obcí Vidče a Střítež nad Bečvou,
do majetku společnosti Vodovody a kanalizace Vsetín
a.s. (dále jen VAK Vsetín). Někteří z vás mi v této
souvislosti kladli dotazy, proč k tomuto kroku došlo,
a vyjadřovali obavy ohledně možného růstu ceny
stočného. Rád bych proto tuto záležitost podrobněji
vysvětlil.

Proč právě VAK Vsetín?
VAK Vsetín je společnost, kterou vlastní výhradně
města a obce našeho regionu (obec Vidče je jejím
dlouholetým akcionářem). Díky tomu zisk společnosti
zůstává přímo u ní a slouží k obnově a rozvoji
infrastruktury, tedy vodovodů a kanalizací. Společnost
nevyplácí dividendy akcionářům, a i proto může
každoročně investovat 110–140 milionů Kč do údržby
a modernizace svého majetku.

Na rozdíl od některých jiných vodárenských společností
není VAK Vsetín nijak ovlivňován zahraničními subjekty
nebo investičními fondy, které by mohly určovat, jak má
společnost hospodařit, nebo jaké ceny má nastavovat.
Ceny vodného a stočného stanovuje představenstvo
společnosti složené ze zástupců měst a obcí. Ti se snaží
nastavit ceny tak, aby byly sociálně přijatelné, férové
a zároveň zajistily kvalitní správu, údržbu a obnovu
vodovodní a kanalizační sítě.

Proč jsme přistoupili k převodu majetku?
Dobrovolný svazek obcí Vidče a Střítež nad Bečvou měl
v minulosti povinnost nejen provozovat kanalizaci,
ale také vytvářet finanční rezervy na její obnovu. To se
nám dařilo jen částečně. Navíc legislativa nyní vyžaduje
tzv. plné odpisy majetku, což zvyšuje finanční náročnost
správy.
Před námi tak stály tři možnosti:
1. Ponechat si kanalizaci a zvýšit cenu stočného:
to by znamenalo cenu stočného cca 100 Kč/m³, což by
bylo pro obyvatele velmi finančně náročné.
2. Kanalizaci si ponechat a dotovat budoucí obnovu
kanalizace z obecního rozpočtu: tím bychom mohli

udržet sociálně přijatelnou cenu stočného, ale obec by
musela výrazně omezit jiné investice a služby.
3. Vložit kanalizaci do majetku VAK Vsetín výměnou
za akcie společnosti: tuto variantu jsme zvolili jako
nejvýhodnější.

Co přináší převod kanalizace?
Od 1. ledna došlo ke zvýšení ceny stočného o přibližně
25 % (rozdíl mezi cenou stočného Dobrovolného svazku
obcí Vidče a Střítež n.B. a cenou stočného VAK Vsetín).
Toto řešení však přináší několik důležitých výhod:
• Udržení ceny stočného na republikovém
průměru (dlouhodobě je cena VAK Vsetín
pod celostátním průměrem).
• Bezproblémový provoz a budoucí obnovu
kanalizační sítě.
• Zachování finanční stability obce.
Rozhodnutí o převodu kanalizace nebylo snadné,
ale jsem přesvědčen, že jde o správný krok, který
zajišťuje dlouhodobou stabilitu a kvalitu této služby.
Pokud máte další otázky nebo byste chtěli o tématu
diskutovat, neváhejte mě kontaktovat osobně nebo
na telefonu 724 180 310.

S úctou
Pavel Drda, starosta

Technické otázky k fakturaci za stočné
V současné době jste dostali do Vašich poštovních
schránek fakturu od Dobrovolného svazku obcí Vidče
a Střítež nad Bečvou s vyúčtováním stočného za rok
2024. Na fakturách již není uveden předpis záloh
pro rok 2025, protože zálohy již budete platit VAKu
Vsetín. Kdo má nastavený trvalý příkaz na platbu záloh
pro Dobrovolný svazek obcí Vidče a Střítež nad Bečvou,
prosíme, zrušte si ho. Společnost VAK Vsetín postupně
obesílá občany Vidče novými smlouvami o připojení
ke kanalizační síti, součástí smluv je i nový předpis
záloh. Smlouvy Vám společnost VAK doručí nejpozději
do konce měsíce března 2025. Tyto smlouvy stačí
podepsat a odevzdat na Obecním úřadu Vidče, budou
předány VAKu Vsetín.

Výpis z usnesení ze zasedání zastupitelstva

leden, únor/2025 Zpravodaj obce Vidče

Splašková kanalizace

Výpis z usnesení č. 15/2024 ze dne 12. 12. 2024
166/2024 Zastupitelstvo obce Vidče bere na vědomí
zprávu o čerpání rozpočtu obce za 1.11. měsíc roku
2024 dle Výkazu pro hodnocení plnění rozpočtu ÚSC
a DSO sestaveného k 30. 11. 2024.
167/2024 Zastupitelstvo obce Vidče v souladu s § 84
odst. 2, písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích,
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje rozpočtové
opatření č. 6 rozpočtu obce za rok 2024 dle přílohy č. 1
tohoto usnesení.
168/2024 Zastupitelstvo obce Vidče v souladu s § 84
odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje rozpočet obce
na rok 2025 dle přílohy č. 2 tohoto usnesení.
169/2024 Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje
střednědobý výhled rozpočtu obce Vidče pro roky 2026
2027 dle přílohy č. 3 tohoto usnesení.
170/2024 Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje

inventarizační komisi ve složení: Ing. Jindřich Faksa
(předseda komise), Mgr. Šárka Pavlíčková, Ing. Šárka
Nerádová (členové komise) pro provedení inventarizace
majetku obce Vidče za rok 2024. Podklady připraví
účetní obce Ing. Veronika Gerlová.
171/2024 Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí účelové
neinvestiční dotace z rozpočtu obce na rok 2025 mezi
obcí Vidče a Tělovýchovnou jednotou Vidče, z.s., Vidče
432, 756 53 Vidče, IČO: 66184673.
172/2024 Zastupitelstvo obce Vidče:
I. Vyjadřuje souhlas se záměrem transformace svazku
obcí Sdružení Mikroregion Rožnovsko na společenství
obcí, resp. příslušnou změnou stanov a podáním
žádosti o přiznání postavení společenství obcí
k příslušnému krajskému úřadu.
II. Pověřuje starostu obce k hlasování v souladu
s bodem 1. na valné hromadě svazku.
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173/2024 Zastupitelstvo obce neschvaluje žádost
o směnu části pozemku p.č. 1625/4 (ostatní plocha,
neplodná půda) v majetku obce Vidče o výměře 194 m2.
174/2024 Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje přidělení
obecního bytu v budově č.p. 252 – objekt občanské
vybavenosti (byt v 1. nadzemním podlaží o dispozici 1 +
kk s příslušenstvím a o celkové výměře 36,16 m2)
v majetku obce Vidče paní N.A. Zastupitelstvo obce
Vidče pověřuje Radu obce Vidče schválením nájemní
smlouvy na pronájem obecního bytu v budově č.p. 252
mezi obcí Vidče a paní N.A.
175/2024 Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje koupi

pozemku p.č. st. 112/2 (zastavěná plocha a nádvoří)
o výměře 455 m2, jehož součástí je stavba: Vidče,
č.p. 251, obchod a pozemku p.č. 300/4 (zahrada)
o výměře 1044 m2 v k.ú. Vidče z vlastnictví JEDNOTY,
spotřební družstvo ve Vsetíně, Smetanova 1110, 755 01
Vsetín, IČO: 00032441 do vlastnictví obce Vidče, IČO:
00304433, se sídlem Vidče 96, 756 53 Vidče.
Zastupitelstvo obce Vidče pověřuje starostu podpisem
kupní smlouvy uvedené v příloze č.5 tohoto usnesení.

Pavel Drda, starosta obce
Jiří Vaculín, místostarosta obce

Výpis z usnesení ze zasedání rady obce

leden, únor/2025 Zpravodaj obce Vidče

Výpis z usnesení č. 32/2024 ze dne 17. 12. 2024
310/2024 Rada obce schvaluje žádost o odměnu
ředitelky Základní školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 181,
756 53 Vidče, IČO: 05433312.
311/2024 Rada obce schvaluje žádost o odměnu
ředitelky Mateřské školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 460,
756 53 Vidče, IČO: 70936366 paní Hany Crhové.
312/2024 Rada obce Vidče schvaluje rozpočet Základní
školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 181, 756 53 Vidče,
IČO: 45211604 na rok 2025 a její střednědobý výhled
na roky 2026 a 2027.
313/2024 Rada obce Vidče schvaluje odpisový plán
Základní školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 181, 756 53
Vidče, IČO: 45211604 na rok 2025.
314/2024 Rada obce Vidče schvaluje rozpočet
Mateřské školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 460, 756 53
Vidče, IČO: 70936366 na rok 2025 a její střednědobý
výhled na roky 2026 a 2027.
315/2024 Rada obce Vidče schvaluje odpisový plán
Mateřské školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 460, 756 53
Vidče, IČO: 709363 na rok 2025.
316/2024 Rada obce Vidče schvaluje uzavření darovací
smlouvy o přijetí finančního daru ve výši 2 000 Kč
mezi Mateřskou školou Vidče, okres Vsetín, Vidče 460,
756 53 Vidče, IČO: 70936366 a Mgr. Pavlínou
Petruškovou.
317/2024 Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku
fa CASNET s.r.o., 1. máje 1000, 756 61 Rožnov
pod Radhoštěm, IČO: 25363905 na koupi zařízení
pro ukládání dat  NAS Synology DS423 + DiskStation.
318/2024 Rada obce Vidče schvaluje přidělení

a pronájem obecního bytu v budově č.p. 252 – objekt
občanské vybavenosti (byt v 1. nadzemním podlaží
o dispozici 1 + kk s příslušenstvím a o celkové výměře
36,16 m2) v majetku obce paní N.A. a Rada obce Vidče
pověřuje starostu podpisem nájemní smlouvy.
319/2024 Rada obce Vidče schvaluje Plán zimní
údržby na zimní období 2024/2025.
320/2024 Rada obce Vidče schvaluje Smlouvu
o dotačním managementu s fa ASHPA oběhová
hospodářství, s.r.o., třída Kpt. Jaroše 1922, 602 00
Brno, IČO: 04455967 na dotační management po dobu
udržitelnosti akce Výstavba sběrného dvora a REUSE
centra Vidče, reg. č. projektu CZ.05.01.05/XX/23_059/
00033793.
321/2024 Rada obce Vidče schvaluje Dodatek
ke smlouvě o dílo s fa PKF APOGEO Advisory, s.r.o.,
Rohanské nábřeží 671/15, Karlín, 186 00 Praha 8,
IČO: 2415476  předmětem dodatku je Výkon funkce
přizvané osoby v rámci veřejnosprávní kontroly
ve smyslu zákona č. 320/2001 Sb., o finanční kontrole
ve veřejné správě a o změně některých zákonů (zákon
o finanční kontrole), ve znění pozdějších předpisů,
prováděné v MŠ a ZŠ.
322/2024 Rada obce Vidče bere na vědomí informace
o stavu světelných bodů veřejného osvětlení a možnosti
jejich výměny.
323/2024 Rada obce Vidče schvaluje žádost o finanční
dar ve výši 5 000 Kč na provoz ZO ČSOP NOVÝ JIČÍN
(Záchranná stanice a Dům přírody Poodří) 70/02,
č.p. 146, 742 54 Bartošovice, IČO: 47657901.

Výpis z usnesení č. 33/2025 ze dne 22. 1. 2025
326/2025 Rada obce Vidče schvaluje platový výměr
ředitelky Základní školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 181,
756 53 Vidče, IČO: 45211604 s účinností od 1. 1. 2025.
327/2025 Rada obce Vidče schvaluje platový výměr
ředitelky Mateřské školy Vidče, okres Vsetín, Vidče 460,
756 53 Vidče, IČO: 70936366 s účinností od 1. 1. 2025.
328/2025 Rada obce Vidče schvaluje nabídku
Ing. Zdeňka Bahnera, Vidče 519, 756 53 Vidče,
IČO: 65514076 na periodické prohlídky mostních
objektů ve správě obce Vidče na rok 2025.
329/2025 Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku
od Mgr. Petra Londiny, Družstevní 864, 742 13
Studénka, IČO: 09759131 (není plátce DPH)
na zpracování auditu bezpečnosti pozemních
komunikací podle přílohy č. 14 (kritérium III.) vyhlášky
č. 104/1997 Sb. ve znění pozdějších předpisů
projektové dokumentace Výstavba cyklostezky Střítež
nad Bečvou – Vidče a pověřuje starostu obce odesláním
objednávky.

330/2025 Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku
od Ing. arch. Alice Vávrové, Za Školou 480, Žilina,
741 01 Nový Jičín, IČO: 88653536 na vyhotovení
pasportu a zpracování projektové dokumentace
pro provádění stavby Rekonstrukce střešní krytiny,
MŠ Vidče.
331/2025 Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku
Ing. Karla Trlicy, Janová 242, 755 01 Vsetín,
IČO: 14590913 na výkon inženýrské činnosti a dozoru
stavebníka při přípravě a projekční fázi akce
Rekonstrukce střešní krytiny, MŠ Vidče.
332/2025 Rada obce Vidče schvaluje Smlouvu
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu
o umístění stavby č. IV128028469 s ČEZ Distribuce,
a. s., Teplická 874, 405 02 Děčín, IČO: 24729035.
Předmětem smlouvy je budoucí uzavření vlastní
smlouvy o zřízení věcného břemene spočívající v právu
umístění, provozování, opravování a údržbě distribuční
soustavy NN v pozemcích p.č. 442/2, p.č. 451/9
a p.č. 451/20 v majetku obce Vidče.
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343/2025 Rada obce Vidče na doporučení výběrové
komise rozhodla, že zhotovitelem zakázky „Stavba
chodníku podél silnice III/48610” bude firma Naryner
Construction s.r.o., č.p. 168, 756 53 Vidče,
IČO: 28648269. Rada obce zároveň schvaluje smlouvu
o dílo s firmou Naryner Construction s.r.o., č.p. 168,
756 53 Vidče, IČO: 28648269.

344/2025 Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku
Ing. Karla Trlicy, Janová 242, 755 01 Vsetín,
IČO: 14590913 na provádění technického dozoru
stavebníka (investora) u zakázky Stavba chodníku podél
silnice III/48610.

Pavel Drda, starosta obce
Jiří Vaculín, místostarosta obce

leden, únor/2025 Zpravodaj obce Vidče

333/2025 Rada obce Vidče doporučuje Zastupitelstvu
obce Vidče schválit koupi pozemku p.č. st. 1576/24
(trvalý travní porost) o výměře 37 m2 v k.ú. Vidče
z vlastnictví pana K.G., do vlastnictví obce Vidče.
334/2025 Rada obce Vidče, Vidče 96, 756 53 Vidče,
IČ: 00304433, akceptuje výsledky zadávacího řízení
na veřejnou zakázku s názvem „ZŠ Vidče  Nástavba
základní školy | ICT + KONEKTIVITA” a na základě
doporučení hodnotící komise pověřuje starostu obce
k podpisu kupní smlouvy s dodavatelem – CASNET
s.r.o., 1. máje 1000, 756 61 Rožnov pod Radhoštěm,
IČO: 25363905.
335/2025 Rada obce Vidče, Vidče 96, 756 53 Vidče,
IČ: 00304433, akceptuje výsledky zadávacího řízení
na veřejnou zakázku s názvem „ZŠ Vidče  Nástavba
základní školy | Dodávka nábytku” a na základě
doporučení hodnotící komise pověřuje starostu obce
k podpisu kupní smlouvy s dodavatelem – KDZ, spol.
s r.o., Razov 1256, 763 12 Vizovice, IČO: 15526691.
336/2025 Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku
od fa AQUADROP, s.r.o., Sazovice 9, 763 01 Sazovice,
IČO: 07419023 na vyhotovení projektové dokumentace
pro společné povolení stavby v podrobnosti DPS k akci:
Vidče  ATS + doplnění vodovodu – lokalita Jurča
a Rada obce Vidče pověřuje starostu podpisem Smlouvy
o dílo.

337/2025 Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku
pana Petra Staveníka, Poličná 407, 757 01 Poličná,
IČO: 73278599 na zpracování projektové dokumentace
pro sloučené územní řízení a stavební povolení na akci:
Stavba chodníku, nástupiště a ocelové lávky podél
silnice III/4868 v obci Vidče  Dolní konec.
338/2025 Rada obce Vidče schvaluje Smlouvu
o přípoloži s fa SychrovNET s.r.o., Smetanova 1101,
755 01 Vsetín, IČO: 17297729. Předmětem smlouvy je
přípolož podzemního vedení veřejné sítě elektronických
komunikací (optického kabelu) při realizaci zakázky
Stavba chodníku podél silnice III/48610, úprava
křižovatky v obci Vidče.
339/2025 Rada obce Vidče schvaluje žádost
Mysliveckého spolku Vidče, Vidče 96, 756 53 Vidče,
IČO: 47863544 o poskytnutí účelové neinvestiční dotace
z rozpočtu obce pro rok 2025. Zároveň schvaluje
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí účelové
neinvestiční dotace z rozpočtu obce Vidče pro rok 2025.
340/2025 Rada obce Vidče schvaluje Darovací smlouvy
uzavřené dle § 2055 a násl. Zákona č. 89/2012 Sb.,
občanský zákoník mezi obcí Vidče a občany obce Vidče
uvedených v příloze tohoto usnesení na finanční dar
k významnému životnímu jubileu.
341/2025 Rada obce Vidče schvaluje jmenovací dekret
nového člena zastupitelstva obce pana Romana Žitníka.

Výpis z usnesení č. 34/2025 ze dne 3. 2. 2025

Tříkrálová sbírka 2025
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Zima v mateřské škole

leden, únor/2025 Zpravodaj obce Vidče

Prosinec byl celý ve znamení Vánoc a koledy zněly
ze všech stran. Nejprve zavítal do mateřské školy pan
Mikuláš. Věděl o každém dítěti jeho hříchy, ale i ty
pěkné věci. Děti stihly ještě i nacvičit pro rodiče
čertíkovskou besídku, která se jim moc povedla. Potom
už se děti moc těšily na Vánoce a na dárečky, které jim
Ježíšek do MŠ každoročně nadělí. Stromečky jsme
nazdobili tentokrát ve valašském stylu se sušenými
jablíčky, pomeranči a mašličkami. Ježíšek přiletěl
oknem a opravdu dárky zanechal. 20. 12. 2024 jsme
se krásně rozloučili a užili si dlouhé vánoční volno.

6. 1. 2025, zrovna na Tři krále, jsme se opět shledali
v mateřské škole v novém roce. Jak už je naší tradicí,
děti si každoročně v tento den vyrobí královské čepice
a jdou společně na koledu po vesnici. Zpívají u pana
starosty, na poště, v řeznictví i v ZŠ a vykoledují si
spoustu dobrot. Děti si tak vštěpují tříkrálovou tradici.
Poté nám leden konečně nadělil pořádný náklad sněhu.
Děti si užívaly radovánky při koulovačce a na bobech
na školní zahradě. Závodily a vytvářely vlak o mnoha
vagónech. Na ekozahradě jsme uspořádali soutěž
o nejlepšího sněhuláka. Doufejme, že nám sníh vydrží
až do března, neboť máme v plánu lyžařský kurz.

Pavlína Parks

Prosinec a leden u Sluníček

Jak už bývá zvykem i do třídy Berušek zavítal
na začátku prosince Mikuláš s andělem a čertem
z pohádky. Děti jim zazpívaly připravenou písničku
a od Mikuláše dostaly nadílku. Následující dny si děti
i paní učitelky užívaly předvánočního času. Děti
malovaly, tvořily, hrály si a hlavně se pečlivě
připravovaly na besídku pro své nejbližší. Besídka
na téma „Uspávání zvířátek“ měla velkou účast
a navodila tu správnou předvánoční atmosféru, kdy se
všichni na malou chvíli zastavili a užili si vystoupení
svých nejmilovanějších. V posledním týdnu před Vánoci
přišel do školky Ježíšek a Berušky společně se třídou
Sluníček se radovaly z hromady dárečků. Samozřejmě
nechyběly ani koledy a štědrovečerní večeře.

V novém roce jsme se opět sešli a děti si mohly hrát
s novými hračkami. Bavili jsme se o tom, jak se staráme
o ptáčky a zvířátka, aby přečkaly zimu. Na procházkách
jsme si všímali zvířecích stop ve sněhu a pozorovali
ptáčky a jejich hnízda.

Leden nám dopřál aspoň trochu sněhu a my si mohli
užít zimní radovánky. Nechybělo stavění sněhuláků ani
sjíždění na lopatách.

Hojný počet dětí po novém roce začal ve velkém klesat
díky různým virózám, které se šířily rychlostí blesku.
Doufáme, že v následujících dnech bude třída Berušek
opět v plné síle a v únoru nám třeba ještě něco nasněží.

Tereza Kovářová

Předvánoční čas a leden ve třídě Berušek
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Vzhůru do druhého pololetí

I letošní leden se na naší škole nesl v duchu očekávání
hodnocení v závěru pololetí školního roku 2024/2025.
U naprosté většiny žáků se snaha a píle neočekávaně
zvýšily, protože přece jenom  každá známka se počítá.
A tak ve čtvrtek 30. ledna 2025 přebírali všichni žáci
vysvědčení s výsledkem „prospěl/a“ nebo „prospěl/a
s vyznamenáním“, vyznamenání získalo 137 ze 185
žáků. Slavnostní atmosféru závěrečného dne prvního
pololetí umocnilo školní kolo recitační soutěže.
Recitátoři, kteří ve svých kategoriích obsadili první
a druhé místo postupují do okrskového kola. Byli to
Ludmila Faksová a Matyáš Kovář (v kategorii 1. třída),
Šimon Randus a Vít Pospěch (v kategorii 2. a 3. třída),
Nikolas Parks a Kateřina Vaculínová (v kategorii 4. a 5.
třída) a Štěpán Randus a Nela Jurčová (v kategorii 6.
a 7. třída). Jednodenní pololetní prázdniny tak byly
odpovídající odměnou.

Už tradicí se na naší škole staly návštěvy předškoláků
z mateřských školek. V prosinci si práci našich
prvňáčků přišly zkusit děti z videčské mateřské školy,
v lednu pak děti ze střítežské mateřské školy. Je třeba
pochválit naše prvňáčky, protože se ukázali v tom
nejlepším světle.

Samozřejmé jsou v tomto období také školní kola
olympiád. Olympiádu v českém jazyce vyhrála na školní
úrovni Veronika Jurčová (9. třída), postoupila
do okresního kola, kde získala cennou zkušenost
především ze soutěže v neznámém prostředí. Školnímu
kolu olympiády ze zeměpisu kralovali Vít Boček, Josef
Dejmek a Adam Pěnička. Postupují do okresního kola,
které se uskuteční 20. 2. 2025.

28. ledna 2025 si deváťáci ověřovali své znalosti
v celostátních přijímacích zkouškách „nanečisto“. Řada
z nich si snad uvědomila, že na sobě musí ještě
zapracovat.

V prvním pololetí školního roku 2024/2025 se žáci 6.
třídy zapojili do 31. kola celorepublikové internetové
soutěže v matematice Speedmath. Nejúspěšnější byli
v kategorii „Sčítání a odčítání desetinných čísel“. V této
kategorii získalo tzv. „žlutý diplom pro matematické

talenty“ pouze 12 soutěžících ze všech účastníků, z toho
7 bylo z naší šesté třídy. Petr Bukovjan tuto kategorii
vyhrál, druhé místo získal Štěpán Randus a třetí místo
pak Antonín Pastorek. Další žluté diplomy v této
kategorii získali – Dominik Maléř, Vít Boček, Eliška
Špaková a Jiří Divín. Všichni zkoušeli i náročnější
kategorii „Desetinná čísla“, kde zabodovali a „žlutý
diplom pro matematické talenty“ získali Petr Bukovjan
a Vít Boček. Petr Bukovjan se stal vůbec
nejúspěšnějším účastníkem zmíněné soutěže za naši
školu – získal dva žluté diplomy a navíc ještě duhový
diplom v kategorii „Slovní úlohy“. Pro zisk žlutého
diplomu bylo nutno překročit hranici 4 400 bodů, žáci
museli mít nejen správné výsledky (za špatný výsledek
přichází vždy penalizace), ale bylo potřeba splnit
i kritérium času. Jmenovaní se toho ale nezalekli
a perfektně reprezentovali naši školu.

Nezaháleli ani žáci školní družiny, 1. oddělení vyrazilo
bruslit do nedalekého Rožnova pod Radhoštěm,
2. oddělení pak bobovat na místní kopce. Děti z prvního
oddělení si užily navíc 6. 2. 2025 tvořivé odpoledne
s panem Samuelem Fojtů a domů si odnesly
vlastnoručně vyrobenou hračku ze dřeva.

Příznivého zimního počasí využili žáci 7. a 8. třídy
a zúčastnili se pětidenního lyžařského výcviku
na Kyčerce ve Velkých Karlovicích, šesťáci se pokusili
ovládnout rožnovskou ledovou plochu.

V úterý 28. ledna 2025 navštívili naši školu Oto Rajman
a Mgr. Vítek Chadima z umělecké agentury RAJCHA.
Přicestovali se zajímavou dramatizací románu Radka
Johna MEMENTO. Tento program byl zaměřen
jako protidrogová prevence a zhlédli ho naši žáci
od šesté až po osmou třídu. Děti se skrze vystoupení
seznámily s pravdivým příběhem mladého narkomana
Michala Otavy, jehož život fatálně poznamenala drogová
závislost. Herci se snažili naše žáky varovat
před vážným nebezpečím toxikomanie a poukázat
na prakticky nulovou úspěšnost léčby.

Na lehčí notu jsme se dostali v pátek 7. února 2025,
kdy nás navštívili pracovníci agentury „Bubny pro vás“.

Programu se zúčastnili
všichni žáci od 1. do 7.
třídy, rozbubnovali celou
tělocvičnu, vytvořili
dočasnou školní skupinu
bubeníků, a tak odcházeli
spokojení a s dobrou
náladou.

Rozjezd do druhého pololetí
se nám povedl, snad i další
měsíce budou úspěšné.

Závěrem si dovolujeme
všechny pozvat na koncert
Valašenky, který se
uskuteční 28. března 2025
v 17:00 v Kulturním domě
ve Vidči.

Mgr. Eva Mandulová
ředitelka školy

leden, únor/2025 Zpravodaj obce Vidče
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Co se děje v knihovně

Pranostika nám říká, že … „únor bílý, pole sílí“, ale ten
letošní nám sněhu zatím moc nepřinesl. Zato
do knihovny přinesl první nové knihy do stálého fondu.
Mezi nimi najdete třeba nejnovější knihy Petry
Soukupové a Terezy Boučkové. Milovníci detektivek
se mohou začíst do nejnovějších knih Jany Jašové.
Na své čtenářky čeká i kniha Hospůdka v Praze,
netradiční průvodce za památkami a českým pivem
oblíbené spisovatelky Julie Caplin.

Dětští čtenáři a milovníci komiksů určitě přivítají nové
příběhy o Asterixovi, SpiderManovi či Morganě.
Nejmenší čtenáři, kteří se učí číst genetickou metodou
(hůlkové písmo, jednoslabičná slova), se mohou těšit
na příběhy o čápovi nebo malém šnekovi.
Pro ty, kteří si oblíbili audioknihy, máme příznivou
zprávu. Do knihovny doputoval nový cirkulační soubor
složený právě z audioknih. Stačí si jen nějakou vybrat
a zaposlouchat se.

V pondělí 3. ledna 2025 proběhlo v Městské knihovně
v Rožnově pod Radhoštěm vyhlášení vítězů oblastního
kola už tradiční literární soutěže „O poklad strýca
Juráša“, která je určena mladým autorům z 1. až 9. tříd
škol. Téma letošního ročníku soutěže byl „Strom“.
Soutěžilo se ve třech kategoriích – próza, poezie
a komiks. Porota měla nelehký úkol  vybrat ty nejlepší
práce z více než stovky příspěvků, ve kterých mladí
talentovaní umělci dokázali uplatnit svou dovednost
a fantazii.

V silné konkurenci rožnovských škol obstály děti
z Vidče opět na výbornou. Elen Mikulenková zabodovala
svou povídkou a Veronika Barabášová s Matějem
Zátorským zase svou poezií. Videčské děti zazářily
i v kategorii komiks. Specialitou jejich komiksů
je týmová práce – společně vymýšlejí příběh, pak jeden
kreslí a druhý píše text. A tady jsou vítězné videčské
týmy: René Barabáš, Jakub Kramoliš a Mikuláš Duda,
Josef Dejmek a Matouš Duda, Nela Jurčová s Kryštofem
Mičkalem.

Velká gratulace všem a doufejme, že je nadšení
pro psaní a kreslení neopustí.

V úterý 4. února odpoledne bylo v knihovně neobvykle
rušno. Navštívila nás paní voda. Díky poškozenému
vodovodnímu filtru došlo k vytopení nejen prostor
mateřské školky, ale také knihovny. Naštěstí včasnému
zásahu dobrovolníků, které pohotově svolala paní
Pavlína Parks, se tuto nepříjemnou situaci podařilo
zvládnout a voda se ke knihám nedostala. Proto mi
dovolte touto cestou ještě jednou vyslovit velké DĚKUJI
všem, kdo přišli a pomohli.

Nabídka zajímavých akcí, které knihovna vedle nabídky
dobré četby připravuje.

V březnu: Z VALAŠSKA DO LATINSKÉ AMERIKY
Setkání s paní Jiřinou Liebermannovou, která
vyrostla v Rožnově pod Radhoštěm. Vystudovaná
učitelka hry na cimbál, klavír a varhany působila
v Ostravě, kde mezi jejími žáky byli i cimbalisté Jan
Rokyta a Dalibor Štrunc. Později se provdala za Emila
Liebermanna, který podnikl dlouhou plavbu z Bolívie
do Evropy, aby mohl v Ostravě studovat Vysokou školu
báňskou. Dvakrát odešla se svým mužem do Latinské
Ameriky, nejprve do Bolívie, později do Mexika, kde
strávili 34 let. Prožili spolu více než půlstoletí plné
zvratů a stěhování z kontinentu na kontinent. Nyní jsou
zpět v Rožnově pod Radhoštěm.

V dubnu: ZDRAVÉ SRDCE V KAŽDÉM VĚKU
Beseda s Mgr. Martinem Forejtem, odborníkem
v oblasti preventivní medicíny a výživy člověka, který
přednáší na lékařské fakultě Masarykovy univerzity
a vede soukromou odbornou poradnu. Je autorem řady
mezinárodních odborných publikací z oblasti výživy
člověka.

Božena Zajícová
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Hotel Zavadilka, který je neodmyslitelně spjatý s Prostřední Bečvou, se po šesti dekádách dočkal
rekonstrukce a od půlky února je opět v provozu. Rekonstrukce celého areálu probíhala ve dvou etapách
a výsledkem je moderní hotel, jehož součástí je venkovní wellness centrum, zahradní restaurace
se zastřešeným sezením, pódium, taneční parket, ale i sportovní park nabízející tenisový kurt, adventure
golf či víceúčelové sportovní a dětské hřiště.

Legendární hotel Zavadilka na Prostřední Bečvě po 60 letech ožívá
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Hotel Zavadilka již čtvrtou generaci provozuje rodina
Malinů. Vedení nového Wellness hotelu Zavadilka nyní
přebírá Robert Malina, pravnuk zakladatele tohoto
legendárního podniku, jehož prapočátky nalezneme již
ve 30. letech 19. století. Právě do té doby se datuje vznik
ještě nikoli hotelu, ale zájezdního hostince. Rodině
Malinů pak Zavadilka patří od roku 1881, kdy tehdejší
správa rožnovského velkostatku umožnila odkoupit
Zavadilku dlouholetému zasloužilému starostovi Horní
Bečvy Františku Malinovi. „Zavadilka byla oblíbeným
názvem pro hostince stojící o samotě. Z dochovaných
fotek víme, že to byla roubenka s šindelovou střechou
a díky své poloze kolem ní jezdili formani z Horní Bečvy
či Kněhyň, ale také pocestní a vandrující řemeslníci
a obchodníci. Když pomineme fojtský šenk a nálevnu,
kterou měli skláři přímo v místní huti, Zavadilka byla
nejstarší hospodou na Prostřední Bečvě,“ popisuje
Zdeněk Malina, vnuk Karla Maliny, s jehož jménem
je Zavadilka spjatá od roku 1927 prakticky po zbytek
20. století.

Zavadilka se stala vyhledávaným letoviskem
Protože za první republiky již hostinec nevyhovoval
soudobým potřebám, Karel Malina (1904 – 2001)
se rozhodl postavit nový moderní hostinec a nově také
hotel. To se mu podařilo v letech 1931 – 1932
po překonání tehdejší těžké hospodářské krize. Areál

dále zveleboval a na sklonku 30. let minulého století
v jeho dosahu na Bečvě vybudoval hrazené říční
koupaliště s lodičkami. V letech 1940 – 1941 pak
ve spolupráci s obcí Prostřední Bečva postavil
hospodářskou vodní nádrž, která byla v letních
měsících využívaná jako koupaliště. Na jeho místě dnes
stojí koupací biotop Bečva, který si oblíbili místní
i přespolní návštěvníci. Zavadilka se stala velice
známým a vyhledávaným letoviskem. Její areál již tehdy
nabízel široké sportovní vyžití a kromě koupaliště mívali
hosté k dispozici i volejbalové, tenisové a fotbalové
hřiště. V poválečných letech pak Zavadilka fungovala
jako hlavní centrum společenského a kulturního života
na Prostřední Bečvě. „V sále se konala divadelní
představení, ale i další zábavní a kulturní akce nebo
besedy s ubytovanými umělci. Například malíř Augustin
Mervart jezdil na Zavadilku od 30. do 60. let a za jeho
pobytů vzniklo nespočet krajinářských obrazů, ve kterých
zachytil tehdejší podobu našeho kraje,“ doplňuje Zdeněk
Malina.

Dalším milníkem v historii tohoto legendárního podniku
představuje nástup komunistického režimu, který
Zavadilku znárodnil. V roce 1951 se areál stal součástí
Sdružení komunálního podniku v Rožnově a od roku
1957 patřil pod Jednotu, lidové spotřební družstvo
Vsetín. Karel Malina se snažil zachránit ze svého
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bývalého podniku aspoň něco, a tak zůstal až do roku
1962 jeho vedoucím. V důchodu pak na Zavadilce
pracoval jako údržbář a topič. „V jeho kdysi vlastním
hotelu mu zůstávalo sice doživotní, ale později všelijak
ztrpčované právo užívání bytu, který se skládal ze tří
vyčleněných hotelových pokojů,“ říká dále Zdeněk
Malina.

V roce 1978 Jednota zamýšlela Zavadilku opravit
a na dobu, než měla být rekonstrukce provedena,
nechala v sousedství hotelu postavit motorest.
Z plánovaného projektu rekonstrukce však byla
na Zavadilce nakonec realizována pouze přístavba
vinárny. Celý objekt hotelu bez dalších zásahů
a ve svém neudržovaném stavu nadále chátral
a postupně dosluhoval, zatímco nový motorest
už zůstal v provozu. V roce 1989 Karel Malina uvítal
pád komunistického režimu a o rok později mu byla
zdevastovaná budova hotelu navrácena v restituci.
Rodinný podnik převzal v roce 1991 vnuk Zdeněk
Malina a za velké pomoci svých rodičů, Petra a Zdenky,
v hotelu obnovil alespoň restauraci. Zchátralá budova
bývalého hotelu Zavadilky totiž ani nic jiného
neumožňovala.

V roce 1995 pak rodina odkoupila od Jednoty Vsetín
sousední motorest z důvodu plánované opravy budovy
hotelu Zavadilka. V březnu 1996, po několikaměsíčním
provozu, byl však motorest úmyslně zapálen
na objednávku nájemcem nedalekého rekreačního
střediska. I v této těžké situaci se Malinovi nevzdali
a hlavně díky houževnatosti a píli Petra Maliny (otce
Zdeňka Maliny) dokázali restauraci v letech 1996–1998
znovu vybudovat a pod názvem Valašský šenk Zavadilka
ji provozují dodnes.

V roce 2014 – 2015 začal Zdeněk Malina pracovat
na první etapě obnovy tradice hotelu Zavadilka
a vznikl nejprve rekreačně zábavní a sportovní park,
jehož součástí je zahradní restaurace s krytým
sezením, taneční parket, podium pro vystupující,
adventure golf, venkovní dětské hřiště, tenisový kurt
a víceúčelové sportovní hřiště. Ve druhé etapě
rekonstrukce v letech 2022 – 2024, do které se již
zapojili synové Ondřej a Robert, pak došlo ke kompletní
přestavbě a zvětšení budovy hotelu Zavadilka a nově
bylo postaveno také parkoviště, kotelna a venkovní
wellness centrum. Součástí celého areálu zůstává

i vedlejší restaurace Valašský šenk Zavadilka, o níž
se stará Iva Malinová, manželka Zdeňka Maliny.

Wellness hotel Zavadilka
Dosud poslední kapitolu legendárního podniku nyní
začíná psát Robert Malina, pravnuk zakladatele
původního hotelu. V novém kabátě a pod novým
názvem Wellness hotel Zavadilka si podnik oficiálně
přebírá od svého otce 14. února v předvečer otevření
hotelu pro veřejnost. „Syn se podílel na veškerých
přípravných a hlavních stavebních pracích při obnově
hotelu. V nelehké době covidové pandemie a války
na Ukrajině, kdy nebylo vůbec snadné ve stavbě
pokračovat, dokázal spolu se svým bratrem dotáhnout
rekonstrukci do zdárného konce a svou prací
a nápaditostí vtiskl nové budově tvář, která bude nadále
spojena s podhůřím Pusteven a Valašskem,“ říká
Zdeněk Malina.

Zrekonstruovaný hotel má kapacitu 80 lůžek a nabízí
moderně vybavené pokoje s výhledem na krásy Beskyd.
Návštěvníci, ale také veřejnost mohou rovněž využít
služeb přilehlého wellness centra. Ve venkovní části
areálu pak Robert Malina plánuje pořádat společenské
a kulturní akce, čímž chce navázat na proslulou historii
Zavadilky, která dříve fungovala jako důležité místo
veřejného života na Prostřední Bečvě. „Návštěvníci
se mohou těšit třeba na Dny valašské kuchyně,
Zabijačkové hody, Dny guláše a piva , ale také další
rozmanité hudební a zábavní akce. Venkovní část areálu
pojme až 450 lidí a kromě soukromých oslav a svateb
je vhodná také pro firmy“ doplňuje Robert Malina.

Důraz na tradici a regionální vazby se odráží také
v nabídce Valašského šenku Zavadilka, který
spolupracuje s celou řadou místních dodavatelů –
na čepu je pivo Ogar z nedalekých Kunčic
pod Ondřejníkem, pekařské výrobky dodává pekárna
z Vigantic, slivovici i další alkohol Malinovi odebírají
od firmy Fleret z Frenštátu pod Radhoštěm, frgály
dovážejí z Tonkovy pekárny na Horní Bečvě a mléčné
výrobky a sýry dodává místní firma Bečvanské sýry.
„V naší nabídce nechybí valašské speciality typické
pro náš kraj, ale také mezinárodní kuchyně. Kromě
tradičních pokrmů tak naši návštěvníci mohou ochutnat
i moderní gastronomii. Vaříme z lokálních surovin
a dbáme na čerstvost a kvalitu. To je základní recept,
kterého se držíme,“ uzavírá Robert Malina.
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FOTBAL TJ VIDČE  muži
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Před startem jarní, druhé poloviny soutěžního ročníku
2024/25, ještě malé ohlédnutí za úspěšným rokem
2024 družstva mužů TJ Vidče.

 Za celý rok jsme odešli jen 3x po 90 minutách hry z 26
zápasů ze hřiště poraženi! Na jaře nás přehráli pouze
Dolní Bečva a Valašské Meziříčí na domácí půdě,
na podzim jsme nestačili na nováčka soutěže Horní
Bečvu na jeho hřišti. Celkově 16 výher a 7 remíz, spolu
s prvními Kateřinicemi stejný počet 55 bodů a za rok
2024 v 1. A třídě skupině A Zlínského kraje celkově
2. místo!
 Vstřelili jsme 83 branek s průměrem 3,2 branky
na zápas, v počtu 31 (17+14) nejlepší střelec týmu
Michal Maléř, druhý nejlepší Petr Mičkal 17 (7+10)
branek a v pořadí třetí David Šimša 11 (5+6). Dále
čtvrtý Libor Raždík 8 (3+5) branek a pátý Milan Drda
7 (2+5) branek.
 Inkasovali jsme 45 branek s průměrem 1,7 branky
na zápas. Vasyl Lobanov odchytal 22 zápasů, inkasoval
35 branek s průměrem 1,6 branky na zápas a 4x udržel
čisté konto. Druhý z brankářů Roman Petružela
odchytal 4 zápasy, inkasoval 10 branek s průměrem 2,5
branky na zápas.
 Do 26 zápasů nastoupilo celkem 23 borců. Čtveřice

David Šimša, Lukáš Petružela, Libor Raždík a Petr
Mičkal nechyběla ani v jediném z dvaceti šesti zápasů.
Pavel Drda a Petr Špůrek chyběli jednou. Nejlepší Petr
Mičkal nechyběl na hřišti ani minutu z celkového počtu
2340 min. Druhý v pořadí Libor Raždík 2298 min.
a v pořadí třetím nejvytíženějším hráčem týmu byl Petr
Špůrek 2250 min.
 Věkový průměr týmu 26 let. Nejstarším hráčem,
který nastoupil do utkání, byl ve věku 50 let 1 měsíc
a 8 dnů Roman Petružela, naopak nejmladším ve věku
16 let 5 měsíců a 28 dnů Jakub Pavlíček.
 Za celý rok 2024 jsme obdrželi 54 žlutých karet a ani
jednu kartu červenou. V pořadí nejtrestanějších hráčů
první Lukáš Petružela 10 žlutých karet, o druhé místo
se dělí Petr Špůrek a Libor Raždík s počtem 8 a třetí
v pořadí s počtem 7 kapitán týmu Petr Mičkal.
 Dvacet šest zápasů shlédlo dle zápisu o utkání 4956
diváků s průměrem 191 na zápas. Čtrnáct domácích
zápasů vidělo 2607 diváků s průměrem 186 na zápas.
Venkovních dvanáct 2349 diváků s průměrem 196
na zápas.

Tento fakt měl za následek, že se neskutečně zvedly
oproti minulým sezónám divácké návštěvy, a to nejen
na domácím hřišti. Fotbal ve Vidči bavil.

V přípravě na jarní část sezóny 2024/25 nás čekají tři zápasy.

Pátek 14. 2. 2025 čas 19:00 soupeř SK Tichá umělá tráva Rožnov
Neděle 9. 3. 2025 čas 10:00 soupeř Halenkov umělá tráva Vigantice
Neděle 16. 3. 2025 čas 14:00 soupeř FC Kozlovice umělá tráva Vigantice

Ostrý strat soutěže je plánován na sobotu 22. 3. 2025, kdy v 15:00 zajíždíme do Kateřinic. O týden později
29. 3. 2025 ve stejný čas můžete poprvé spatřit náš tým na domácím hřišti, kdy přivítáme vedoucí celek tabulky
z Horní Bečvy. Jste srdečně zváni nejen na domácí zápasy mužů, ale i mládeže. Rozpis mládežnických týmů bude
zveřejněn v příštím vydání obecního zpravodaje.

Rovněž Vás zveme v sobotu 1. 3. 2025 na tradiční v pořadí 79. Sportovní ples. Těšíme se na Vaši účast.

Vladislav Basel



Družstvo mužů podzim 2024 ve složení – horní řada zleva trenér Radim Basel, Roman Petružela, Vasyl Lobanov, Milan
Drda, Petr Mičkal, Pavel Drda, Lukáš Petružela, Adam Fryšara, Tomáš Kraus a vedoucí družstva Lukáš Jurča.
Dole zleva David Šimša, Libor Raždík, Jan Heryán, Michal Maléř, Petr Špůrek, Lukáš Novák, Vojtěch Pavlíček, Adam
Merta a Jakub Pavlíček.
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